
Zpráva o činnosti sboru za rok 2024 

Svoji činnost jsme v roce 2024 začali v sobotu 6. ledna, kdy jsem roznášeli pozvánky 

na nadcházející bál. Zástupci našeho sboru se týž den zúčastnili Výroční valné hromady 

v Poniklé.  

V sobotu 13. ledna jsme pořádali dětský karneval a hasičský bál. V  loňském roce se 

osvědčilo uspořádat obě akce v jeden den, a tak jsme tak učinili i letos. S přípravami jsme začali 

již v sobotu dopoledne (příprava sálu, kořalny, tomboly, jednohubky,…). Ve 14 hodin bylo vše 

nachystané pro dětský karneval. Celkem jsme napočítali 46 dětí. Po ukončení odpolední akce 

jsme vše rychle poklidili a nachystali na večerní bál, kterého se celkem zúčastnilo 107 platících. 

Po celý den hrála hudební skupina Melodick z Čisté u Horek.  

19. ledna se zástupci našeho sboru účastnili Výroční valné hromady ve Víchové nad 

Jizerou. 

Členové našeho sboru v únoru pořádali brigády pro obec. Jednalo se o čištění svodu 

vody přes obecní cestu u Beldů a dále o prořez dřevin v okolí obecních cest po celé vesnici.  

Tým žen se přidal k týmu dorostenek a v zimních měsících pod vedením Elišky 

Lukešové chodil pravidelně jednou týdně trénovat. Využíval k tomu prostory sálu 

zemědělského družstva. 

16. března jsem se zúčastnili oslavy životního jubilea 50 let naší členky Lady Lukešové. 

 Ve čtvrtek 4. dubna proběhla schůze výboru sboru. 

V pátek 12. dubna náš sbor hostil schůzi výboru našeho okrsku č. 9. Schůze proběhla 

na sále místního ZD od 18.30 hodin.   

23. dubna proběhla schůze výboru sboru, kde se plánovalo organizování tradičních 

čarodějnic. 

V neděli 28. dubna proběhla příprava na pálení čarodějnic. Uklízeli jsme hasičskou 

garáž a stavěli vatru. 

V úterý 30. dubna jsme pořádali tradiční pálení čarodějnic. V 19. hodin vycházel 

lampionový průvod z horní části Roprachtic (od Pacholíků, č.p.50). Prošel přes náves okolo 

Lípy svobody až k obecnímu úřadu. Na dvoře za obecním úřadem byla nachystaná vatra, stany 

pro posezení a v garáži nechybělo občerstvení. 

13. května se uskutečnila schůze výboru, tématem byla příprava poutě a prezentace 

sboru k soutěži Vesnice roku. 

 Dospělí zahájili letošní soutěžní rok okrskovou soutěží v požárním sportu, kterou 

pořádala Poniklá v neděli 19. května. Na tuto soutěž jsme se vydali se čtyřmi soutěžními týmy, 

a tím byly: ženy, dorostenky, muži a veteráni. Soutěžilo se v běhu na 100m s překážkami a 

v požárním útoku.  

Výsledky: 

Ženy:   

100m s překážkami – 3. místo 



požární útok, čas: 40,85s – 4. místo    

celkově 4. místo 

Dorostenky (soutěžily v kategorii žen):  

100m s překážkami – 2. místo 

požární útok, čas: 32,03s – 2. místo  

celkově 2. místo (1. Poniklá, 3. Víchová n. Jiz., 5. Víchovská Lhota) 

Muži:   

100m s překážkami – 1. místo 

požární útok, čas: 41,87s – 3. místo   

celkově 1. místo (2. Poniklá, 3. Víchová n. Jiz. C, 4. Víchová n. Jiz. B, 5. Víchová n. Jiz. A) 

Veteráni:   

tato kategorie soutěžila pouze v disciplíně požární útok, čas: 26,59s  

celkově 1. místo (2. Víchovská Lhota 40-70, 3. Přívlaka 40-70, 4. Přívlaka 70+) 

Tým dorostenek nás bude 15. června reprezentovat na okresním kole požárního sportu 

dospělých v Turnově.  

V sobotu 25. května jsme pořádali tradiční pouť. Netradičně jsme se rozhodli akci 

uskutečnit v okolí obecního úřadu. Přípravy začaly již v týdnu před poutí, kdy jsme postavili 

kolotoč, houpačky a uklidili hasičskou garáž. Samotná pouť „vypukla“ v sobotu po obědě. 

Připravena byla tradičně střelnice, kolo štěstí, houpačky, kolotoč a nafukovací skluzavka. 

Nechybělo dobré občerstvení a káva z vysocké pražírny. Po celé odpoledne byl pro veřejnost 

zpřístupněný kostel. Odpolední program doprovázela hudba dua Franty Pavlíčka a Petra 

Ochmana, navečer je vystřídala skupina Konverze band. Celá akce byla ukončena v brzkých 

ranních hodinách. 

V neděli 26. května jsme dopoledne uklidili po pouti a připravili v hasičské garáži 

prezentaci sboru do soutěže Vesnice roku.  

Komise nás navštívila hned další den, a to v pondělí 27. května. Ještě týž den odpoledne 

proběhly „tradiční dozvuky“ s úklidem atrakcí a tím jsme náročný týden uzavřeli. 

8. června jsme nemohli chybět na svatbě našeho pokladníka Tomáše Zelenky, který si 

bral Janu Ludvíkovou. Svatba se uskutečnila v Jilemnici. 

 V sobotu 15. 6. se družstvo dorostenek zúčastnilo okresního kola v požárním sportu 

dospělých, které se konalo na stadionu Ludvíka Daňka v Turnově. Doplnila je Eliška Lukešová, 

Alena Dolenská z SDH Škodějov, Kateřina Ježková SDH Nedaříž a Eva Klímová z SDH 

Bozkov. Soutěžilo se v disciplínách štafeta 4x100m s překážkami, běh 100m s překážkami a 

požární útok. Celkově toto kolo naše družstvo vyhrálo a postoupilo na krajské kolo. Na 2. místě 

byl SDH Jablonec nad Jizerou. V disciplíně 100m s překážkami se Eliška Lukešová umístila na 

2. příčce s časem 18,38s a hned na místě 3. Barbora Šimůnková s časem 19,36s. S týmem 



z SDH Bozkov A se soutěže zúčastnil Matěj Šimůnek, který se celkově umístil v disciplíně 

100m s překážkami na 4. místě s časem 18,35s. S týmem z Bozkova soutěžil také Jindra Lukeš. 

V sobotu 15. června jsme se zúčastnili výročí 140 let od založení sboru SDH Poniklá. 

Z malého hřiště vycházel průvod v čele se zástupci sborů, kteří nesli své sborové prapory. Náš 

prapor nesl starosta sboru Jiří Hloušek ml. Půjčili jsme též historickou čtyřkolovou stříkačku 

na výstavu hasičské techniky. 

16. června zemřel náš dlouholetý člen pan Miroslav Foubík.  

V pátek 21. června v 21:08 byla naše jednotka sboru dobrovolných hasičů obce vyslána 

k výjezdu. Jednalo se o padlý strom přes komunikaci pod „Kočárkovým lomem“. Jednotka 

prováděla průzkum cestou k předpokládanému místu zásahu, ale spadlý strom přes komunikaci 

nebyl nalezen. Po domluvě s operačním střediskem se jednotka otočila a prováděla průzkum 

ještě cestou zpět. Jednotka našla poté zbytek stromu, který byl odstraněn před příjezdem 

jednotky. Výjezdu se účastnil: Hloušek Jiří ml., Čermák Jiří, Kučera Jiří, Lukeš František, 

Pacholík Václav a Šimůnek Ota.  

 V sobotu 22. června se konalo krajské kolo v požárním sportu na stadionu Střelnice 

v Jablonci nad Nisou. Družstvo žen si vedlo velice dobře a všechny disciplíny ovládlo, vyhrálo 

tedy svoji kategorii, což znamenalo samo o sobě historický úspěch pro náš sbor. Ale ten největší 

úspěch byl postup na Mistrovství ČR v požárním sportu! Eliška Lukešová vyhrála disciplínu 

běh na 100m s překážkami s časem 17,77s. 

 Ve stejný den večer se družstvo našich mužů zúčastnilo noční soutěže ve Škodějově. 

Soutěžili zde v kategorii strojů PS 12 bez úprav, kde obsadili s časem 24,28s 2. místo. Také se 

přihlásili do kategorie sport, kde obsadili s časem 16,97s druhé místo.  

Pohár OSH Semily měl v tomto roce celkem 9 kol. První zastávkou byla v sobotu 29. 

června Tuhaň, kde se stalo téměř neuvěřitelné, v kategorii mužů měli na prvním místě dva týmy 

shodné výsledné časy, a to 30,78s. Jednalo se o družstvo našich mužů a SDH Škodějov chasa. 

Družstvo našich žen se umístilo na 4. místě s časem 35,35s. Celkem se soutěže zúčastnilo 19 

týmu mužů a 9 družstev žen. V kategorii mužů se soutěžilo na 3 hadice „B“. 

Druhé kolo hostila SDH Ploužnice, kam jsme se vydali v sobotu 13. července. Po 

ranním dešti na nás čekalo slunečné počasí. Družstvo mužů zažilo opět úspěšný den a obsadilo 

2. místo s výsledným časem 22,52s. Na tuto soutěž se ženy vydaly se dvěma družstvy. Družstvo 

Roprachtice nemělo povedený pokus, obsadilo 7. místo s časem 30,98s a nenavázalo tak na 

loňské vítězství a družstvo Roprachtice holky také nepředvedlo pokus dle svých představ a 

obsadilo místo 8. s časem 31,06s. 

Další kolo se konalo v sobotu 20. července v Bystré nad Jizerou. Soutěže se zde 

zúčastnilo 18 družstev mužů a 8 družstev žen. Byl to pro nás úspěšný den. Družstvo našich 

mužů i žen obsadilo 2. místo. Muži s časem 23,38s a ženy 28,75s.  

Čtvrté kolo poháru organizoval v sobotu 27. července SDH Libštát. Opět se sjel velký 

počet týmů. Naši muži předvedli povedený pokus v čase 22,72s a obsadili 3. místo z 19 

družstev. Ženy jely na tuto soutěž se dvěma družstvy, ale příliš se jim nedařilo. Roprachtice 

holky obsadily 5. místo a Roprachtice místo 6. z 10 družstev.  



V sobotu 3. srpna pořádaly další kolo SDH Želechy. Zde je na závodní trati typické 

stoupání k terčům. Naše družstva si s náročnými podmínkami poradila velice dobře. Muži 

obsadili 2. místo s časem 23,82s (ze 17 družstev). Družstva žen jsme měly opět dvě. 

Roprachtice předvedly také povedený pokus a soutěž vyhrály s časem 28,44s a Roprachtice 

holky obsadily krásné 4. místo s časem 34,81s (z 10 družstev). 

Další sobotu, 10. srpna, jsme se vydali do Bukoviny u Čisté, kde nás čekalo 6. kolo 

Poháru OSH Semily. Soutěž provázelo slunné počasí. Soutěže se zúčastnilo 15 družstev mužů 

a 10 družstev žen. Družstvo mužů obsadilo 4. místo s výsledným časem 23,25s. Družstvo žen 

Roprachtice obsadilo 2. místo s časem 22,99s a Roprachtice holky místo 4. s časem 26,32s. V 

kategorii mužů se soutěžilo na 3 hadice „B“ a v obou kategoriích na sklopné terče. 

Sedmé kolo pořádal v sobotu 17. srpna SDH Bozkov. Sjelo se opět velké množství týmů. 

V kategorii mužů jich bylo 20 a v kategorii žen 8. Družstvu našich mužů se pokus nepovedl a 

obsadili s časem 39,39s 16. místo. Družstvo žen obsadilo s povedeným pokusem 3. místo 

(26,41s) a družstvo Roprachtice holky obsadilo s časem 31,57s místo 6.  

V sobotu 17. srpna jsme nesměli chybět hned u dvou svateb našich členů. Milan Janata 

si v Horské Kamenici bral Karolínu Polejovou. David Malík si v tentýž den bral 

v Roprachticích u sv. Jána Elišku Machačkovou.  

19. srpna se uskutečnila výborová schůze, kde tématem byla naše soutěž.  

Naše družstvo žen se kvalifikovalo na Mistrovství ČR v požárním sportu, které se 

konalo od pátku 23. srpna do neděle 25. srpna na stadionu TJ Lokomotiva Olomouc. Jednalo 

se již o 69. mistrovství dobrovolných hasičů a 51. mistrovství profesionálních jednotek. Pro 

družstvo žen to byla první zkušenost s takto „vysokou soutěží“. Jednalo se o družstvo složené 

především z našich dorostenek doplněné o Elišku Lukešovou, Alenu Dolenskou z SDH 

Škodějov, Evu Klímovou z SDH Bozkov a Kateřinu Ježkovou z SDH Nedaříž.  

V pátek se družstva prezentovala, proběhly tréninky jednotlivých disciplín a seznámení 

se strojem Fox. Od 18:30hod. pak následovalo slavnostní zahájení mistrovství. V  sobotu byly 

na programu disciplíny štafeta 4x100m s překážkami a běh na 100m s překážkami. V neděli 

pak disciplína požární útok. 

Holky se rvaly o výsledky, co jim síly stačily. Celkově to dalo na 13. místo ze 17 

družstev. Není to vůbec špatný výsledek, po druhém pokusu na požárním útoku chvíli disciplínu 

dokonce vedly, ale na jejich výsledek nakonec některé týmy zareagovaly a bylo z toho dobré 9. 

místo v požárních útocích. Holky nasbíraly především spoustu cenných zkušeností. Jedna z té 

méně příjemné zkušenosti byl namátkový výběr na kontrolu dopingu, který padl na Barču 

Šimůnkovou. 

Výsledky našeho družstva na MČR v Olomouci: 

• Běh na 100m s překážkami (celkem soutěžilo 154 závodnic): 

Eliška Lukešová – 17,95s; 23. místo 

Barbora Šimůnková – 19,25s; 75. místo 

Anita Čumová – 20,07s; 102. místo 

Alena Dolenská – 20,56s; 118. místo 



Tereza Petřinová – 20,81s; 124. míso 

Kateřina Ježková – 21,19s; 126. místo 

Tereza Nováková – 21,77s; 135. místo 

Karolína Francová – 22,28s; 142. místo 

Celkově v disciplíně 13. místo. 

• Štafeta 4x100m s překážkami: 

1. pokus – 79,15s 

2. pokus – 75,27s 

Celkově v disciplíně 16. místo. 

• Požární útok: 

1. pokus – 34,91s 

2. pokus – 26,60s 

Celkově v disciplíně 9. místo. 

S družstvem SDH Bozkov soutěžil na MČR také Matěj Šimůnek. V běhu 100m s překážkami 

zaběhl čas 18,70s a obsadil 72. místo ze 133 závodníků. Celkově se s Bozkovem umístil na 

pěkném 9. místě ze 16 družstev. 

 30. srpna se konala schůze výboru sboru, kde tématem byla naše zářijová soutěž. 

 V sobotu 7. září jsme pořádali 8. kolo Poháru OSH Semily. Jednalo se o 19. ročník 

Memoriálu Josefa Rybáře. Soutěž se uskutečnila za velmi větrného počasí vedle zemědělského 

družstva za autobusovou zastávkou „U Stanislava“. Přípravy na soutěž začali již týden předem, 

kdy bylo nutné vysekat trávník, dopravit elektriku a připravit okolí základny. Soutěže se 

zúčastnilo 17 družstev mužů a 9 družstev žen. Kategorii mužů vyhrál SDH Bukovina u Čisté 

s výsledným časem 25,51s, druhý byl SDH Bozkov A (26,43s) a třetí SDH Škodějov chasa 

(26,96). Družstvo našich mužů skončilo na 6. místě s časem 28,64s. Kategorii žen vyhrál SDH 

Bozkov A s časem 26,51s, na druhém místě se umístil náš tým žen s výsledným časem 28,25s 

a třetí byl SDH Semily I. (32,23s). Naše ženy složily ještě další dva týmy, a to Roprachtice 

holky, které se s časem 45,34s umístily na 7. místě a Roprachtice maminy, které s časem 34,89s 

vybojovaly 5.místo.  

 Větrné počasí přineslo bouři Boris, kdy vesnice byla několik hodin bez elektrického 

proudu, bylo mnoho srážek a velký vítr lámal stromy a odnášel nezajištěné předměty. Jednotka 

sboru dobrovolných hasičů obce měla díky tomuto jevu 3 výjezdy.  

První byl v pátek 13. září v 22:28hod. Jednalo se odstranění stromu z komunikace II/290 50 

km, v katastru obce Roprachtice („Kočárkův lom“). Po příjezdu na místo události jednotka 

průzkumem zjistila, že se jedná o vzrostlý listnatý strom, který blokuje komunikaci v celé šíři. 

Jednotka provedla odstranění spadlého stromu z komunikace pomocí motorové řetězové pily. 

Dřevní hmotu odstranila mimo komunikaci, kde netvořila překážku v provozu a nechala ji na 

místě události. Komunikace byla zprůjezdněna, dále jednotka usměrnila provoz čekajících 



vozidel a následně se vrátila zpět na základnu. Výjezdu se zúčastnil: Hloušek Jiří ml., Janata 

Milan, Kučera Jiří, Lukeš František a Šimůnek Ota.  

Druhý výjezd v souvislosti s bouří Boris byl v neděli 15. září ve 4:50hod. Jednalo se opět o 

odstranění stromu z komunikace II/290 47km v katastru obce Roprachtice. Po příjezdu na místo 

události naše jednotka zjistila, že se na místě již nachází JSDHO Vysoké nad Jizerou, která 

odstraňuje vzrostlý listnatý strom blokující komunikaci v celé šíři. Naše jednotka pomohla 

odstranit dřevní hmotu mimo komunikaci. Po dohodě s velitelem zásahu se jednotka vrátila 

zpět na základnu. Výjezdu se účastnili: Hloušek Jiří ml., Čermák Jiří, Lukeš František a 

Šimůnek Ota.  

Třetí výjezd v souvislosti s tímto jevem byl ještě týž den, a to v čase 17:14hod. Jednalo se o 

poškozenou část střechy na chalupě. Naše jednotka byla tedy vyslána k zajištění střechy 

chalupy č.p. 160, kterou poškodil silný vítr. Naše jednotka byla na místě mimořádné události 

jako první. Na místě se již nacházel majitel objektu. Průzkumem bylo zjištěno, že se jedná o 

falcovanou plechovou střechu, kterou vítr na jedné straně odtrhl a ohrnul asi 1/3 plechové 

krytiny, která zůstala na střeše. Jednotka použila žebřík majitele chalupy a ohrnutý plech na 

střeše překlopila zpět. Poté se na místo události dostavila jednotka HZS LK stanice Jilemnice, 

která místo události převzala a upevnila plech na střechu pomocí hřebíků a prken poskytnutým 

majitelem objektu. Naše jednotka byla profesionální jednotce k nápomoci. Po provizorním 

zajištění střechy se naše jednotka na pokyn velitele zásahu vrátila zpět na základnu. Výjezdu se 

účastnili: Hloušek Jiří ml., Kučera Jiří a Lukeš František. 

 V sobotu 14. září jsem se zúčastnili vyhlášení výsledků Poháru OSH Semily 2024 ve 

Škodějově. Pro špatné počasí a silný vítr byla poprvé v historii zrušena škodějovská soutěž. 

Převzali jsme si ceny a dali oběd v hospodě Pod lípou. V letošním roce jsme předváděli někdy 

průměrné výkony, některá kola byla lépe povedená. Avšak podobně na tom byla i ostatní 

družstva, a tak ve výsledku z toho byla celkově v poháru pěkná umístění. Naše družstvo žen 

Roprachtice obhájilo celkové loňské druhé místo se 78 body. Roprachtice holky byly celkově 

7. s 34 body. Celkově kategorii žen vyhrál SDH Bozkov. Naše družstvo mužů obsadilo celkem 

také 2. místo se 109 body. Kategorii mužů vyhrál SDH Bozkov A. 

ŽENY:      MUŽI: 

1. SDH Bozkov – 97 bodů   1. SDH Bozkov A – 119 bodů 

2. SDH Roprachtice – 78 bodů  2. SDH Roprachtice – 109 bodů 

3. SDH Želechy – 54 bodů   3. SDH Libštát – 96 bodů 

4. SDH Veselá – 52 bodů   4. SDH Škodějov chasa – 92 bodů 

5. SDH Rváčov-Košov – 50 bodů  5. SDH Želechy – 90 bodů 

V letošním roce se do celkových výsledků počítalo 8 nejlepších výsledků. Na základě zrušené 

poslední soutěže ve Škodějově bylo vedením OSH Semily rozhodnuto, že právě tato 

neuskutečněná soutěž bude brána jako ta, která se bude všem týmům škrtat. Celkově v kategorii 

mužů se letos alespoň jednoho kola zúčastnilo 32 týmů. V kategorii žen to bylo týmů 16.   

 Vyhlášením ve Škodějově naše soutěžní sezóna nekončila. V sobotu 28. září se družstvo 

žen a mužů zúčastnilo Víchovského poháru. Tedy tradiční losovačky, kde pouze strojník zůstává 

na svém místě, ostatní členové týmu si své posty losují. Soutěžilo se na dva pokusy. Družstvo 



mužů mělo oba velice povedené a soutěž vyhrálo. Družstvo žen mělo první pokus pěkný, ale 

při druhém pokusu jim praskla hadice „C“ a pokus nedokončilo. Díky malému počtu soutěžích 

z toho i tak bylo celkově třetí místo.  

 V sobotu 5. října jsme se zúčastnili oslavy jubilea 50let Milana Lukeše.  

 11. října proběhla schůze výboru sboru, tématem bylo uspořádání výročí otevření 

rozhledny U borovice. 

 V sobotu 19. října jsem se vydali na poslední soutěž dospělých v této sezóně. Oblíbili 

jsme si soutěž v Bukovině u Čisté. Místní sbor pořádá již pravidelně soutěž zvanou Sky Run 

Fighter. Soutěží se se strojem PS-8 a je zde poměrně příkré stoupání k terčům. Družstvo žen 

obsadilo 3. místo, družstvo mužů místo 2.  

 30. října proběhla schůze výboru, jednalo se opět o zajištění občerstvení na výročí 

rozhledny U borovice. 

 V sobotu 16. listopadu jsem připravovali zázemí na výročí rozhledny U borovice. 

Odpoledne jsem stavěli stany a navečer škrábali brambory na sejkory. Nedělní akce se konala 

od 10.00 do 15. hodin, a tak jsme museli s dalšími přípravami začít již v brzkých ranních 

hodinách. Zajištovali jsme občerstvení v podobě pití i jídla. Celou akci provázelo opět chladné 

a letos i deštivé počasí. V tomto roce nastala důležitá událost, rozhlednu od původního majitele 

pana Hubaře odkoupila Obec Roprachtice.  

 V pondělí 25. listopadu byly naše týmy reprezentující náš kraj na mistrovství ČR 

pozvány na setkání s hejtmanem libereckého kraje panem Půtou. Jednalo se o družstvo 

mladších dětí, dorostenek a žen.  

 V pátek 29. listopadu se zástupci našeho sboru vydali na slavnostní galavečer ankety 

Dobrovolní hasiči roku 2024. Jednalo se o vyhlášení výsledků soutěže, do které jsme se 

přihlásili v červenci. Vyplnili jsme poměrně obsáhlou přihlášku a čekali, zda nás odborná porota 

vybere do užšího výběru 25 finalistů. Celkem se přihlásilo 118 sborů. V září proběhla tisková 

konference a my se dozvěděli, že jsme užší nominaci získali! 25 finalistů bylo rozděleno do 5 

oblastí ČR (náš sbor – východ Čech) a z každé oblasti byly první tři sbory obdarované 

finančními a věcnými dary. Záleželo na tom, kolik hlasů nám pošle veřejnost. My jsme obsadili 

ve své oblasti místo 4., což je na první pohled smůla, ale pro nás skvělá reprezentace sboru na 

republikové úrovni.  

 V pondělí 2. prosince proběhla schůze výboru, kde jsme řešili blížící se výroční valnou 

hromadu.  

 13. prosince - výročka 

  

  

  

 

 


